

## **Notice of Motion for the CAML Annual General Meeting Avis de motion pour l'assemblée générale de l'ACBM**

Over the past four years, the idea of a regional Quebec chapter of CAML has taken shape through the guidance and participation of several Quebec music librarians and archivists. The proposed chapter, tentatively named the Association of Quebec Music Libraries, Archives and Documentation Centres (AQML) / Association québécoise des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (AQBM), aims to bring together library staff in Quebec working with music to share ideas and experiences, to foster cooperation among librarians and among collections in Quebec, and generally to stimulate interest in the music collections of Quebec.

Just as the Music Library Association is supported by regional chapters, AQML aims to support CAML by promoting music librarianship at a provincial level. Often chapter members become members of the national organization; chapter participation becomes a stepping stone to national-level involvement.

This chapter association is not unprecedented in CAML's history. A Quebec chapter also existed in the 1970s. And unlike British Columbia, Alberta, and Ontario, Quebec does not currently enjoy regional representation within an MLA chapter.

Third, a regional Quebec chapter does seem to address a significant regional need. In October 2005, the first Rencontre des bibliothèques de musique du Québec / Quebec Music

Au cours des quatre dernières années, l'idée de créer une section québécoise de l'ACBM a pris forme suite aux conseils et à la participation de plusieurs bibliothécaires et archivistes spécialisés en musique au Québec. L'association proposée, provisoirement appelée Association québécoise des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (AQBM) / Association of Quebec Music Libraries, Archives and Documentation Centres (AQML), vise à amener les personnes travaillant dans le milieu de la documentation musicale au Québec à partager idées et expériences, à encourager la coopération entre les bibliothécaires et entre les institutions et, de façon générale, à stimuler l'intérêt pour les collections musicales au Québec.

À l'instar de la Music Library Association qui est soutenue par des sections régionales, l'AQBM vise à soutenir l'ACBM en promouvant la bibliothéconomie musicale au niveau provincial. Il arrive souvent que les membres de sections régionales soient également membres de l'organisation nationale. La participation des membres au sein de la section régionale devient alors un point de départ vers une implication au niveau national.

Une telle affiliation avec une section régionale n'est pas sans précédent dans l'histoire de l'ACBM. Une section québécoise a aussi existé dans les années 1970. De plus, contrairement à la Colombie-Britannique, l'Alberta et l'Ontario, le Québec n'est pas actuellement représenté par une section régionale de la Music Library Association.

Libraries Meeting assembled seventy-four participants in Montreal. Over forty attended the second meeting in October 2006 at Université du Québec à Montréal.

Since this second meeting a committee has drafted a constitution (posted in English at <http://www.mcgill.ca/rbmq-qmlm/reports> and in French at <http://francais.mcgill.ca/rbmq-qmlm/reports>). Within this document the Association's stated objectives are:

- \* To act as the Quebec branch of the Canadian Association of Music Libraries, Archives and Documentation Centres (CAML) / Association des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (ACBM);
- \* To encourage and promote the activities and research of Quebec libraries, archives and documentation centres concerned with music and music materials;
- \* To provide a forum for the exchange of ideas and to strengthen cooperation among institutions and individuals interested in music collections.

Section 11 of the CAML Constitution provides for the creation of a Quebec Chapter. It reads: "Upon application from a region, the Association may establish regional chapters as the Board deems expedient, subject to approval by the membership at an Annual General Meeting."

In keeping with this section, the following motion will be tabled at the next Annual General Meeting of CAML, scheduled for Sunday, May 13, 2007, at 9:00 in Salle Jean Papineau-Couture (B-421) of the Université de Montréal's Faculty of Music:

De plus, il semble qu'une section québécoise répondrait à un besoin au niveau régional. En octobre 2005, la première Rencontre des bibliothèques de musique du Québec / Quebec Music Libraries Meeting rassemblait soixante-quatorze participants à Montréal. Un an plus tard, plus de quarante personnes assistaient à la deuxième rencontre à l'Université du Québec à Montréal.

Depuis cette deuxième rencontre, un document énonçant les statuts et règlement de cette nouvelle association fût ébauché, lequel est disponible en français à <http://francais.mcgill.ca/rbmq-qmlm/reports> et en anglais à <http://www.mcgill.ca/rbmq-qmlm/reports>. D'après ce document, les objectifs de l'Association seraient les suivants :

- assumer les fonctions de section québécoise de l'Association canadienne des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (ACBM) / Canadian Association of Music Libraries, Archives and Documentation Centres (CAML);
- encourager et promouvoir les activités et la recherche dans les bibliothèques, archives et centres de documentation du Québec qui s'intéressent à la musique et aux documents musicaux;
- offrir une tribune permettant l'échange d'idées et accroître la coopération entre les établissements et les particuliers ayant un intérêt pour les collections musicales.

La section 11 des statuts et règlements de l'ACBM prévoit la création de sections régionales telle que celle proposée. Elle stipule que « lorsqu'une région en fait la demande, l'Association peut établir des sections régionales, si le conseil d'administration juge la décision opportune, à la condition que les membres

"Be it resolved that the Association of Quebec Music Libraries, Archives and Documentation Centres (AQML) / Association québécoise des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (AQBM) be accepted as the Quebec Chapter of the Canadian Association of Music Libraries, Archives, and Documentation Centres (CAML) / Association canadienne des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (ACBM)."

Until this time, please address any questions or concerns to Joseph Hafner (joseph.hafner@mcgill.ca) or Brian McMillan (brian.mcmillan@mcgill.ca).

donnent leur approbation à l'assemblée générale annuelle. »

En conformité avec ce règlement, la motion suivante sera déposée lors de la prochaine assemblée générale annuelle de l'ACBM qui se tiendra le dimanche, 13 mai 2007, à 9h00, à la salle Jean Papineau-Couture (B-421) de la Faculté de musique de l'Université de Montréal :

« Il est proposé que l'Association québécoise des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (AQBM) / Association of Quebec Music Libraries, Archives and Documentation Centres (AQML) soit acceptée en tant que section québécoise de l'Association canadienne des bibliothèques, archives et centres de documentation musicaux (ACBM) / Canadian Association of Music Libraries, Archives, and Documentation Centres (CAML). »

Entre-temps, Joseph Hafner (joseph.hafner@mcgill.ca) et Brian McMillan (brian.mcmillan@mcgill.ca) se feront un plaisir de répondre à toute question ou préoccupation relative à l'AQBM.